

高雄港入境商船 COVID-19 試辦快篩於 2022 年 3 月 1 日生效

The trial operation of COVID-19 rapid test for entry merchant vessel at Kaohsiung Port will be effective on 1st March 2022

航港局

Maritime and Port Bureau, MOTC

111 年 2 月 25 日航員字第 1111910171 號

Document No. 1111910171 announced on 25<sup>th</sup> Feb.

1. 依據中央疫情指揮中心（CECC）2022 年 2 月 25 日公告辦理。  
According to Central Epidemic Command Center (CECC) announcement on 25<sup>th</sup> Feb. 2022.
2. 本案試辦方案自 2022 年 3 月 1 日起實施。  
The trial operation will be effective on 1st March 2022.
3. 到高雄港辦理入港之船舶必須提供 COVID-19 快篩證明作為入境資格。  
The vessel from abroad to Kaohsiung Port shall provide COVID-19 rapid test as a entry qualification.
4. 在船上所有船員 COVID-19 快篩檢測結果為陰性後，船舶方允許進入高雄港。  
The vessel will be allowed to enter Kaohsiung Port and operation after all the crew on board COVID-19 rapid test are negative.
5. COVID-19 快篩結果為陽性的船員，該船舶須於所有船員 RT-PCR 檢測結果均為陰性後方得允許營運。  
The vessel which COVID-19 rapid test positive crew on will be allowed to operate after all the crew RT-PCR test are negative.
6. 船員 RT-PCR 檢測為陽性的船舶，有以下三種辦理方式。  
The vessel which RT-PCR test positive crew on has three options as below.
  - A. 在錨區進行 14 天隔離。  
Have 14 days quarantine at anchorage area.
  - B. 更換所有船員並對船舶進行消毒。  
Change all the crew and disinfect the vessel.
  - C. 辦理專案申請，高規格防護。(僅限集貨櫃船)  
Apply special project with rigorous epidemic prevention measures. (Container ship only)